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Białe Błota, 29.10.2024 r. 

BRG.0002.15.2024 

 

 

Protokół z IX Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 29.10.2024 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała: od godziny 14:30 do godziny 21:01 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski  

Sekretarz obrad: radny Łukasz Literski 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną.  

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. Obecni: 

1. Balcerowski Bronisław  

2. Dobrowolski Tomasz  

3. Grzelak Kamilla 

4. Grzywacz Jacek  

5. Jabłoński Radosław  

6. Klimczak Zbigniew 

7. Komórek Małgorzata 

8. Krzyżanowski Jacek  

9. Lachowicz Karolina 

10. Literski Łukasz 

11. Mądrzyński Piotr  

12. Nawrocka Marta 

13. Nowakowska Ilona 

14. Ossowski Sławomir  

15. Ruge Sławomir   

16. Stachowiak Aleksandra 

17. Steltmann Anetta  

18. Synakiewicz Krzysztof 

19. Sznajder Magdalena  

20. Tabor Magdalena   

21. Wolsztyńska Maria 

 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison, Zastępca Wójta Natalia Zielińska, Skarbnik 

Gminy Marcin Żebrowski, Sekretarz Gminy Agnieszka Czarnolewska, mec. Artur Kulpa – 

Podgóreczny, kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie IX Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VI, VII, VIII Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu między 

sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.   

8. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok, 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-

2039, 

3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,  

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego 

i leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i ustalenia 

wynagrodzenia za inkaso,  

5) w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

6) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego 

w rejonie ulic Osiedle i Ogrody w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota,  

7) w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowych, 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres 5 lat, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości,  

10) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie 

powierzenia Gminie Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą 

powiatową nr 1926C Nakło – Gorzeń – Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami 

Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, 

gmina Białe Błota zawartego pomiędzy Gminą Białe Błota a Powiatem Bydgoskim, 

11) w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego 

za pomnik przyrody, rosnącego w miejscowości Lipniki gmina Białe Błota,  

12) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.8.2024 dotyczącej powstania projektu 

budowy drogi ul. Sielskiej w Białych Błotach, 

13) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.12.2024 dotyczącej budowy II etapu ul. 

Myśliwskiej w Cielu,  

 

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

11. Zakończenie obrad IX Sesji IX Kadencji. 
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Ad 1. Otwarcie IX Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski otworzył obrady, powitał wszystkich 

zebranych. Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. 

 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Łukasza Literskiego. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Łukasza Literskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 

Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Klimczak, Piotr Mądrzyński 

 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Łukasz Literski. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał informacje w zakresie ochrony danych osobowych. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad VI, VII, VIII Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad VI, VII, VIII Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 
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Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Klimczak, Piotr Mądrzyński 

 

Protokoły z obrad VI, VII i VIII Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały przyjęte. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison poprosiła o wycofanie z porządku obrad uchwały  

z pkt. 9 i wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały intencyjnej w sprawie podjęcia 

czynności zmierzających do nabycia przez Gminę Białe Błota nieruchomości przeznaczonej na 

budynek urzędu gminy. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 

Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Klimczak, Piotr Mądrzyński 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał -uchwała intencyjna w sprawie podjęcia 

czynności zmierzających do nabycia przez Gminę Białe Błota nieruchomości przeznaczonej na 

budynek urzędu gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 
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Jabłoński, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 

Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Anetta Steltmann  

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Klimczak, Piotr Mądrzyński 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zgłosiła do porządku 

obrad cztery projekty uchwał: w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.9.2024 dotyczącej 

montażu oświetlenia boiska sportowego ul. Dębowej 18 w Łochowie, w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG. 1520.10.2024 dotyczącej montażu oświetlenia wzdłuż drogi gminnej  

ul. Leszczynowa Łochowo (odcinek od ul. Żeglarskiej do ul. Szmaragdowej), w sprawie 

rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.11.2024 dotyczącej utwardzenia dróg na działkach: dz. 325/4- 

ul. Leszczynowa, dz. 234/16- ul. Zawiła, dz. 1252- ul. Promykowa w Łochowie, w sprawie 

rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 1510.19.2024 dotyczącego uchylenia uchwały Rady Gminy Białe 

Błota nr VI/59/2024 z 2 września 2024r. w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości, zasad 

ustalania i rozliczenia dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki i kluby dziecięce na 

obszarze gminy Białe Błota. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał. -Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.9.2024 dotyczącej montażu oświetlenia boiska sportowego ul. Dębowej 18 

w Łochowie, -Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.10.2024 dotyczącej 

montażu oświetlenia wzdłuż drogi gminnej ul. Leszczynowa Łochowo (odcinek od ul. Żeglarskiej 

do ul. Szmaragdowej) -Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.11.2024 

dotyczącej utwardzenia dróg na działkach: dz. 325/4- ul. Leszczynowa, dz. 234/16- ul. Zawiła, dz. 

1252- ul. Promykowa w Łochowie, -Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 

1510.19.2024 dotyczącego uchylenia uchwały Rady Gminy Białe Błota nr VI/59/2024 z 2 

września 2024r. w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości, zasad ustalania i rozliczenia 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki i kluby dziecięce na obszarze gminy Białe 

Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 

Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 
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Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Klimczak, Piotr Mądrzyński 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Do obrad dołączył radny Zbigniew Klimczak. 

 

Radna Anetta Steltmann złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Lisi Ogon Południe” miejscowości Lisi Ogon, gm. Białe Błota oraz w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Kruszyn Krajeński Północ” miejscowości Kruszyn Krajeński, gm. Białe Błota. 

 

Radna Anetta Steltmann na pytania radna Magdaleny Sznajder wyjaśniła, że uchwała dotyczy 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu, przystępujemy do opracowania zmiany, 

aby wypracować wspólne stanowisko, by zaspokoić potrzeby mieszkańców. Radna Magdalena 

Sznajder zauważyła, że projekty nie były omawiane na posiedzeniu Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska. Zastępca Wójta Natalia Zielińska wyjaśniła, że intencją 

przystąpienia do zmiany planu jest obniżenie wysokości budynków, które dzisiaj dopuszcza plan 

miejscowy, urząd chciał taką uchwałę wprowadzić w listopadzie, zmiana nie wpłynie na obniżenie 

wartości nieruchomości (nagranie od 00:16:30 do 00:19:50). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie przez radną Anettę Steltmann do porządku obrad projektów uchwał: -Projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Lisi Ogon Południe” miejscowości Lisi Ogon, gm. Białe Błota, -Projekt uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Kruszyn Krajeński Północ” miejscowości Kruszyn Krajeński, gm. Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Anetta Steltmann , Krzysztof 

Synakiewicz , Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Jacek Grzywacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Ilona Nowakowska, Aleksandra Stachowiak, Magdalena Sznajder 

NIEOBECNI (1) 
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Piotr Mądrzyński 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie rekomendacji radnego Rady Gminy Białe Błota do prac w Europejskim Korpusie 

Radnych Gmin i Powiatów Województwa Kujawsko- Pomorskiego. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie przez przewodniczącego Rady Gminy do porządku obrad projektu uchwały. -

Projekt uchwały w sprawie rekomendacji radnego Rady Gminy Białe Błota do prac w 

Europejskim Korpusie Radnych Gmin i Powiatów Województwa Kujawsko- Pomorskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zarządził głosowanie nad całością 

porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 
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NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski przedstawił swoją działalność  

w okresie międzysesyjnym, przedstawił analizę oświadczeń majątkowych radnych za rok 2023 oraz 

składanych na początek kadencji 2024-2029, wskazał na najczęściej popełniane błędy przy 

sporządzaniu oświadczeń. W dalszej części Przewodniczący odczytał pismo Iwony Nowak 

Dyrektor Gminnego Żłobka Integracyjnego „U Misia” oraz pismo – apel Pracowników Gminnego 

Żłobka Integracyjnego „U Misia” w Łochowie, które stanowią załącznik do protokołu (nagranie od 

00:22:30 do 00:36:53). 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison przedstawiła sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym w zakresie wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy Białe Błota, 

przedstawione zostały wyniki konsultacji społecznych, których celem było poznanie opinii 

mieszkańców w sprawie przebudowy drogi powiatowej nr 1926C Nakło-Gorzeń-Bydgoszcz. Wójt 

złożyła gratulacje nowo wybranym sołtysom. Prezentacje na temat koncepcji budowy nowego 

połączenia strefy inwestycyjnej w Lisim Ogonie z Bydgoszczą wraz z budową wiaduktu nad S5 

przedstawił Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak. Karol 

Szramkowski Sołtys Lisiego Ogona wyraził ubolewanie w związku z faktem częstowania 

mieszkańców nalewką podczas ogniska integracyjnego (nagranie od 00:37:14 do 01:13:35). 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Swoje uwagi do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.12.2024 dotyczącej 

budowy II etapu ul. Myśliwskiej w Cielu przedstawił Rafał Sznajder Sołtys Sołectwa Ciele 

(nagranie od 01:16:53 do 01:19:26). 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski poruszył kwestię przekazywania 

radnym na tablety projektu uchwały z autopoprawkami tuż przed sesją, nie dając im możliwości 

zapoznania się z treścią projektu. Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski wyjaśnił skąd wynikało tak 
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późne przesłanie materiałów a następnie przedstawił autopoprawki do projektu uchwały (nagranie 

od 01:20:10 do 02:13:52). 

 

Radna Magdalena Sznajder powiedziała, że autopoprawki powinny być przedstawione na Komisji, 

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do godziny wpłynięcia poprawek na tablety a także do 

inwestycji usuniętych z załącznika nr 4 w budżecie, odniosła się do pozostawionych środków na 

budowę II etapu ul. Myśliwskiej w Cielu. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Marta 

Nawrocka zapytała o kwestię zagospodarowania placu sołeckiego w Zielonce, Skarbnik udzielił 

wyjaśnień. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski zabrał głos 

odnosząc się do zaistniałej sytuacji, wskazując, że ponad 120 poprawek na 20 minut przed sesją 

zostało przedstawionych radnym. Radna Anetta Steltmann poprosiła o udzielenie wyjaśnienia  

w sprawie budowy ul. Kurkowej w Łochowicach. Skarbnik Gminy wyjaśnił, ta inwestycja była 

ujęta w budżecie 2023 roku, wykonawca nie wywiązał się z dostarczenia dokumentacji dotyczącej 

realizacji zadania.  Wójt Gminy Magdalena Maison potwierdziła, że termin realizacji inwestycji był 

do zeszłego roku, niestety nikt nie naliczył kar umownych i wykonawca się zgłosił, że zrealizował 

inwestycję. Wójt odniosła się do uwag radnych, przeprosiła i zapowiedziała, że nie dopuści 

ponownie do takiej sytuacji. Wójt odniosła się także do uwag w sprawie budowy ul. Myśliwskiej, 

wskazała, że jest to inwestycja, która została ujęta w budżecie w 2023 roku, zdaniem Wójt ulice 

powinny być budowane w całości, odniosła się do inwestycji, które zostały wycofane z budżetu  

i przeniesione do WPF na 2027 rok (nagranie od 02:14:16 do 02:29:00). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski zarządził 15 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez skarbnika gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/73/2024 zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok. 

 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039, 

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski przedstawił autopoprawki do projektu uchwały (nagranie od 

02:34:35 do 02:39:07). 

 

Radny Bronisław Balcerowski zwrócił uwagę, aby w uzasadnieniu do uchwały jasno wybrzmiało, 

że przechodzą zadania, które zostały przesunięte z budżetu (nagranie od 02:39:19 do 02:40:05). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez skarbnika gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 
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Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison podkreśliła, że zadania z budżetu zostały przesunięte 

na 2027 rok. Radny Bronisław Balcerowski poprosił o potwierdzenie, że taki zapis znajduje się w 

uzasadnieniu (nagranie od 02:40:57 do 02:42:58). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/74/2024 w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039. 

 

3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Kierownik Referatu Podatków i Opłat Beata 

Kruszka (nagranie od 02:44:34 do 02:52:55).  

 

Przewodniczący Komisji Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Bronisław Balcerowski 

poinformował o tym, że Komisja pozytywnie zarekomendowała projekt uchwały. Kierownik 

Referatu Kierownik Referatu Podatków i Opłat Beata Kruszka na prośbę Przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Finansów powiedziała, że skutek obniżenia górnych stawek podatkowych będzie 

wynosił 5 383 898,12 zł, tyle środków nie wpłynie do budżetu gminy z uwagi na obniżenie stawek 

maksymalnych do stawek lokalnych (nagranie od 02:53:48 do 02:55:44). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 
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Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/75/2024 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i 

leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i ustalenia 

wynagrodzenia za inkaso, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Kierownik Referatu Podatków i Opłat Beata 

Kruszka, wskazała na konieczność wyłączenia z głosowania radnych, którzy pełnią dodatkowo 

funkcję sołtysa. Na pytanie radnego Jacka Grzywacza, Beata Kruszka wskazała, że stawka za pobór 

się nie zmieniła (nagranie od 02:57:03 do 03:00:29). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski poprosił o wyłączenie z głosowania 

radnej Anetty Steltmann będącej sołtysem Sołectwa Kruszyn Krajeński oraz radnego Sławomira 

Ossowskiego sołtysa Sołectwa Murowaniec. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego 

od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za 

inkaso.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, 

Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

BRAK GŁOSU (2) 

Sławomir Ossowski, Anetta Steltmann  

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/76/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie 
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zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 

 

5) w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski, zgłosił 

autopoprawkę polegającą na zmianie wysokości stawki za wywóz odpadów komunalnych  

z 40,00 zł na 38,00 zł a następnie uzasadnił proponowaną zmianę (nagranie od 03:00:29 do 

03:04:50). 

 

Radny Sławomir Ruge przedstawił swoje stanowisko, opowiedział się przeciwko tak wysokiej 

korekcie opłat za wywóz śmieci, zaproponował uszczelnienie systemu gospodarki odpadami 

(nagranie od 03:04:55 do 03:08:13). 

 

Sekretarz Gminy Agnieszka Czarnolewska przedstawiła prezentację na temat gospodarki odpadami 

komunalnymi, zaznaczyła, że wskaźnik ściągalności na dzień 31 sierpnia w opłacie za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi wynosi 98,35 % (nagranie od 03:08:37 do 03:22:50). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski podkreślił, że umowa z firmą 

Corimp jest do końca roku, być może w przyszłym roku będą nas czekały kolejne podwyżki 

(nagranie od 03:23:10 do 03:23:52). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka radnego Tomasza Dobrowolskiego dot. zmiany stawki z 40 zł na 38 zł..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,.  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 

Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Radosław Jabłoński 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/77/2024 w sprawie ustalenia stawki opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

6) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 

rejonie ulic Osiedle i Ogrody w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Zbigniew 

Klimczak poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu uchwały przez Komisję. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie 

ulic Osiedle i Ogrody w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/78/2024 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Osiedle i Ogrody  

w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota. 
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7) w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowych, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Zbigniew 

Klimczak poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu uchwały przez Komisję. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/79/2024 w sprawie nieodpłatnego nabycia 

nieruchomości gruntowych. 

 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy 

z dotychczasowym dzierżawcą na okres 5 lat, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski zgłosił autopoprawkę 

polegającą na zmianie okresu dzierżawy do 3 lat, zaapelował, aby na przyszłość w przypadku 

kolejnej tego typu uchwały przeprowadzić postępowanie przetargowe. Przewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zapytał o stawki. Zastępca Wójta Natalia Zielińska 

wskazała, że stawki za dzierżawę są przyjmowane Zarządzeniem Wójta, obecnie jest to 13,00 zł. 

Radna Magdalena Sznajder wyraziła swoje wątpliwości co do wysokości obowiązującej stawki. 

Zastępca Wójta wskazała, że dzierżawca dzierżawi wyłącznie grunt. Radny Zbigniew Klimczak 

zapytał czy zmiana zarządzenia wpłynie na wysokość stawki. Natalia Zielińska odpowiedziała, że 

zmiana stawki spowoduje zmianę naliczanej opłaty (nagranie od 03:27:30 do 03:34:06). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka radnego Tomasza Dobrowolskiego dot. zmiany okresy dzierżawy z 5 na 3 lata.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Anetta Steltmann , Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (2) 

Ilona Nowakowska, Aleksandra Stachowiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Klimczak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą na okres 5 lat.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta 

Steltmann , Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Radosław Jabłoński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Łukasz Literski, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/80/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą na okres 3 lat. 

 

9) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

 

Uchwała zdjęta z porządku obrad. 
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10) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie powierzenia 

Gminie Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1926C 

Nakło – Gorzeń – Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w 

miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota zawartego 

pomiędzy Gminą Białe Błota a Powiatem Bydgoskim, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Zbigniew 

Klimczak poinformował, że opinia Komisji w tej sprawie jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie powierzenia Gminie 

Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1926C Nakło – 

Gorzeń – Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi 

Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota zawartego pomiędzy Gminą Białe 

Błota a Powiatem Bydgoskim.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/81/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie powierzenia Gminie Białe Błota prowadzenia 

zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1926C Nakło – Gorzeń – Bydgoszcz na 

odcinku od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi 

ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota zawartego pomiędzy Gminą Białe Błota a Powiatem 

Bydgoskim. 

 

11) w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za 

pomnik przyrody, rosnącego w miejscowości Lipniki gmina Białe Błota, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Zbigniew 

Klimczak poinformował, że opinia Komisji w tej sprawie jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za pomnik 
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przyrody, rosnącego w miejscowości Lipniki gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/82/2024 w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za pomnik przyrody, 

rosnącego w miejscowości Lipniki gmina Białe Błota. 

 

12) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.8.2024 dotyczącej powstania projektu budowy 

drogi ul. Sielskiej w Białych Błotach,  

 

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do kwestii ponownego ujęcia uchwały w porządku obrad, 

zdaniem radnej petycję należy uznać za zasadną, wskazała na konieczne zmiany w treści uchwały  

i w uzasadnieniu. Mecenas Artur Kulpa – Podgóreczny powiedział, że nie można zmienić 

stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada może nie zgodzić się z tym stanowiskiem  

i zagłosować za autopoprawką radnej. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Magdalena Sznajder odniosła się do uchwały, wskazała na konieczność wprowadzenia poprawki  

w ostatnim zdaniu uzasadnienia, wyjaśniła przyczyny uznania skargi za niezasadną. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski podkreślił, że petycja dotyczy 

powstania projektu budowy. Mecenas Artur Kulpa – Podgóreczny wskazała na możliwe 

rozwiązanie, aby zachować spójność między treścią uchwały a uzasadnieniem. Radna Maria 

Wolsztyńska odniosła się do pracy Komisji, jej zdaniem należało mieszkańcowi zasugerować, aby 

złożył wniosek do projektu budżetu na przyszły rok. Mecenas Artur Kulpa – Podgóreczny odniósł 

się do treści petycji, jego zdaniem partycja jest niezasadna, ponieważ dotyczy roku 2024. Radna 

Maria Wolsztyńska zapowiedziała głosowanie przeciwko takiej uchwale. Radna Aleksandra 

Stachowiak powiedziała, że mieszkaniec składający petycję został poinformowany o błędzie, 

przyjął to i zapowiedział złożenie wniosku do budżetu na przyszły rok. Radny Jacek Grzywacz 

podsumował trwającą dyskusję. Radna Maria Wolsztyńska potwierdziła wycofanie autopoprawki.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odniosła się do słów 

radnej Marii Wolsztyńskiej, zgłosiła autopoprawkę do treści uzasadnienia. Sekretarz Gminy 

Agnieszka Czarnolewska podkreśliła, że wyłącznie Rada Gminy rozpatruje petycję, Komisja 

zajmuje stanowisko, przedkłada projekt uchwały, ale to Rada rozstrzyga czy petycja jest zasadna 

czy też nie, tę petycję trzeba rozpatrzeć, są na to 3 miesiące. Przewodnicząca Komisji Skarg, 
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Wniosków i Petycji podkreśliła, że w tym roku nie ma środków na wykonanie projektu tej ulicy 

(nagranie od 03:40:07 do 04:02:10). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez radną Magdalenę Sznajder polegająca na zmianie w uzasadnieniu 

zapisu z skargi na petycję. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że na Komisji należało umożliwić mieszkańcowi poprawkę 

daty rocznej (nagranie od 04:02:58 do 04:03:27). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.8.2024 dotyczącej powstania projektu budowy drogi 

ul. Sielskiej w Białych Błotach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bronisław Balcerowski, Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Jacek 

Krzyżanowski, Łukasz Literski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, 

Magdalena Sznajder 

PRZECIW (3) 

Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Tomasz Dobrowolski, Małgorzata Komórek, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Anetta 

Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Tabor 

NIEOBECNI (1) 
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Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/83/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji  

Nr BRG.1520.8.2024 dotyczącej powstania projektu budowy drogi ul. Sielskiej w Białych 

Błotach. 

 

13) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.12.2024 dotyczącej budowy II etapu  

ul. Myśliwskiej w Cielu, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

podczas posiedzenia Komisji wyłączyła się z głosowania w tej sprawie. Komisja uznała petycję za 

zasadną (nagranie od 04:04:51 do 04:05:27). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.12.2024 dotyczącej budowy II etapu ul. 

Myśliwskiej w Cielu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tomasz Dobrowolski, Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Łukasz 

Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, 

Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina 

Lachowicz, Sławomir Ossowski, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/84/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji  

Nr BRG. 1520.12.2024 dotyczącej budowy II etapu ul. Myśliwskiej w Cielu. 

 

14) uchwała intencyjna w sprawie podjęcia czynności zmierzających do nabycia przez Gminę 

Białe Błota nieruchomości przeznaczonej na budynek urzędu gminy, 

 

Sekretarz Gminy Agnieszka Czarnolewska przedstawiła projekt uchwały wraz z prezentacją 

poświęconą nieruchomości przy ul. Hodowlanej w Białych Błotach. Udział w dyskusji na temat 

kupna budynku wzięli: Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski, radny 

Jacek Grzywacz, radny Jacek Krzyżanowski, radna Anetta Steltmann. Odpowiedzi udzielała 

Sekretarz Gminy (nagranie od 04:06:40 do 04:34:08). 
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Głosowano w sprawie: 

uchwała intencyjna w sprawie podjęcia czynności zmierzających do nabycia przez Gminę Białe 

Błota nieruchomości przeznaczonej na budynek urzędu gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 

Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

NIEOBECNI (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/85/2024 uchwałę intencyjną w sprawie 

podjęcia czynności zmierzających do nabycia przez Gminę Białe Błota nieruchomości 

przeznaczonej na budynek urzędu gminy. 

 

Posiedzenie opuściła radna Ilona Nowakowska. 

 

15) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.9.2024 dotyczącej montażu oświetlenia boiska 

sportowego ul. Dębowej 18 w Łochowie, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały, wskazując, że petycja została przez Komisję uznana za niezasadną. Sekretarz Gminy 

Agnieszka Czarnolewska poinformowała o doraźnym rozwiązaniu polegającym na wynajmie lampy 

mobilnej w celu oświetlenia boiska. Głos zabrał Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi 

Edukacji i Sportu, wyjaśnił, że oświetlenie zostało wynajęte z powodu remontu boiska Orlik, 

wskazał, że jest tam nawierzchnia naturalna. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz 

Dobrowolski wskazał na problem dostępności do obiektów sportowych w naszej gminie, należy 

wydłużyć okres możliwości korzystania z boiska (nagranie od 04:35:30 do 04:43:06). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.9.2024 dotyczącej montażu oświetlenia boiska 

sportowego ul. Dębowej 18 w Łochowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (10) 

Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Jacek Krzyżanowski, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Magdalena 

Sznajder 

PRZECIW (8) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Anetta 

Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Dobrowolski 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/86/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji  

Nr BRG.1520.9.2024 dotyczącej montażu oświetlenia boiska sportowego ul. Dębowej 18  

w Łochowie. 

 

16) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.10.2024 dotyczącej montażu oświetlenia wzdłuż 

drogi gminnej ul. Leszczynowa Łochowo (odcinek od ul. Żeglarskiej do ul. Szmaragdowej), 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały, wskazując, że petycja została przez Komisję uznana za niezasadną (nagranie od 04:44:30 

do 04:45:11). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.10.2024 dotyczącej montażu oświetlenia wzdłuż 

drogi gminnej ul. Leszczynowa Łochowo (odcinek od ul. Żeglarskiej do ul. Szmaragdowej).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Anetta 

Steltmann , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Synakiewicz  

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Krzyżanowski 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska 



23 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/87/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji  

Nr BRG. 1520.10.2024 dotyczącej montażu oświetlenia wzdłuż drogi gminnej ul. Leszczynowa 

Łochowo (odcinek od ul. Żeglarskiej do ul. Szmaragdowej). 

 

17) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.11.2024 dotyczącej utwardzenia dróg na 

działkach: dz. 325/4- ul. Leszczynowa, dz. 234/16- ul. Zawiła, dz. 1252- ul. Promykowa w 

Łochowie, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały, wskazując, że petycja została przez Komisję uznana za niezasadną. Przewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zauważył, że ul. Leszczynowa nie jest nawet jeszcze 

projektowana. Radny Sławomir Ruge wyraził swoje wątpliwości, zapytał o kwestię planowanego 

kompleksowego wykonania tych ulic. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz 

Dobrowolski wskazał, że projekt ma powstać w 2027 roku, jego zdaniem to uzasadnienie nie jest 

właściwe. Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison powiedziała, że ul. Leszczynowa jest w WPF 

na 2025 rok, najbardziej newralgiczne punkty na tych ulicach będą pokryte kruszywem. 

Szczegółowych wyjaśnień udzielił Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał 

Kostkowski. Radny Jacek Grzywacz zgodził się z koniecznością doraźnego utrzymania drogi, 

należy skupić się na najgorszym odcinku. Do dyskusji dołączył się radny Bronisław Balcerowski. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła radnym dokumentację 

fotograficzną omawianej drogi. Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami odniósł się do 

wystąpienia radnego Bronisława Balcerowskiego, podkreślił, że w jego opinii bezzasadne jest 

przysypywanie całego odcinka drogi (nagranie od 04:47:11 do 04:58:16). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.11.2024 dotyczącej utwardzenia dróg na działkach: 

dz. 325/4- ul. Leszczynowa, dz. 234/16- ul. Zawiła, dz. 1252- ul. Promykowa w Łochowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Tomasz Dobrowolski, Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Jacek 

Krzyżanowski, Marta Nawrocka, Aleksandra Stachowiak, Magdalena Sznajder 

PRZECIW (3) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Synakiewicz , Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Anetta Steltmann , Magdalena Tabor 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/88/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji  

Nr BRG. 1520.11.2024 dotyczącej utwardzenia dróg na działkach: dz. 325/4- ul. Leszczynowa, 

dz. 234/16- ul. Zawiła, dz. 1252- ul. Promykowa w Łochowie. 

 

18) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 1510.19.2024 dotyczącego uchylenia uchwały Rady 

Gminy Białe Błota nr VI/59/2024 z 2 września 2024r. w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

wysokości, zasad ustalania i rozliczenia dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki  

i kluby dziecięce na obszarze gminy Białe Błota,  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały, wskazując, że wniosek został przez Komisję uznany za niezasadny (nagranie od 05:00:42 

do 05:01:34). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG. 1510.19.2024 dotyczącego uchylenia uchwały Rady 

Gminy Białe Błota nr VI/59/2024 z 2 września 2024r. w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

wysokości, zasad ustalania i rozliczenia dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki i 

kluby dziecięce na obszarze gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, 

Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria 

Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/89/2024 w sprawie rozpatrzenia wniosku  

Nr BRG. 1510.19.2024 dotyczącego uchylenia uchwały Rady Gminy Białe Błota nr VI/59/2024 

z 2 września 2024r. w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości, zasad ustalania  

i rozliczenia dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki i kluby dziecięce na obszarze 

gminy Białe Błota. 

 

Sesję opuściła radna Magdalena Sznajder. 

 

19) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Lisi Ogon Południe” miejscowości Lisi Ogon, gm. Białe Błota,  
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Radna Anetta Steltmann jako inicjator uchwały przedstawiła zgłoszony projekt. Radny Jacek 

Grzywacz zapytał Panią Wójt o jej stanowisko w tej sprawie. Wójt Gminy Białe Błota Magdalena 

Maison wskazała, że urząd jest za podjęciem tej uchwały (nagranie od 05:03:27 do 05:04:47). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Lisi Ogon Południe” miejscowości Lisi Ogon, gm. Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, 

Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Magdalena Sznajder 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/90/2024 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Lisi Ogon 

Południe” miejscowości Lisi Ogon, gm. Białe Błota. 

 

20) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Kruszyn Krajeński Północ” miejscowości Kruszyn Krajeński, gm. Białe Błota,  

 

Radny Jacek Grzywacz poprosił o stanowisko urzędu w sprawie zgłoszonego przez radną Anettę 

Steltmann projektu. Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison wskazała, że urząd nie popiera tej 

inicjatywy uchwałodawczej (nagranie od 05:06:14 do 05:06:48). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Kruszyn Krajeński Północ” miejscowości Kruszyn Krajeński, gm. Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, Małgorzata 

Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Anetta Steltmann , Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (3) 
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Jacek Grzywacz, Zbigniew Klimczak, Aleksandra Stachowiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Łukasz Literski, Krzysztof Synakiewicz  

NIEOBECNI (3) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Magdalena Sznajder 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/91/2024 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kruszyn 

Krajeński Północ” miejscowości Kruszyn Krajeński, gm. Białe Błota. 

 

21) w sprawie rekomendacji radnego Rady Gminy Białe Błota do prac w Europejskim Korpusie 

Radnych Gmin i Powiatów Województwa Kujawsko- Pomorskiego,  

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

Radna Anetta Steltman zgłosiła swoją gotowość podjęcia pracy w Europejskim Korpusie Radnych 

Gmin i Powiatów Województwa Kujawsko- Pomorskiego, radny Krzysztof Synakiewicz zgłosił 

kandydaturę radnego Zbigniewa Klimczaka, Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison zgłosiła 

do prac w Korpusie radnego Sławomira Ruge (nagranie od 05:08:10 do 05:11:50). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatura radnej Anetty Steltmann.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Anetta Steltmann , 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (5) 

Jacek Grzywacz, Zbigniew Klimczak, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof 

Synakiewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Radosław Jabłoński, Łukasz Literski 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Magdalena Sznajder 

 

W związku z wynikami głosowania, Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski 

stwierdził, że dalsze głosowanie nie ma sensu i zarządził głosowanie nad uchwałą.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rekomendacji radnego Rady Gminy Białe Błota do prac w Europejskim Korpusie 

Radnych Gmin i Powiatów Województwa Kujawsko- Pomorskiego.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Zbigniew 

Klimczak, Małgorzata Komórek, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, 

Sławomir Ossowski, Anetta Steltmann , Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Tabor, Maria 

Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Łukasz Literski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Radosław Jabłoński, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Magdalena Sznajder 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr IX/92/2024 w sprawie rekomendacji radnego 

Rady Gminy Białe Błota do prac w Europejskim Korpusie Radnych Gmin i Powiatów 

Województwa Kujawsko- Pomorskiego. 

 

Ad 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

 

Sesję opuścili: radny Jacek Grzywacz, radna Maria Wolsztyńska, radna Karolina Lachowicz, radna 

Magdalena Tabor, radny Jacek Krzyżanowski.  

 

(Zgłoszone interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami odzwierciedla nagranie z 

sesji.) 

 

Radny Sławomir Ruge zwrócił się z prośbą w sprawie podjęcia rozmów z zarządcą drogi 

powiatowej Bydgoszcz-Nakło 1926C w kwestii zamontowania sygnalizacji świetlnej na 

skrzyżowaniu Szosa Potulicka a Wyczynowa w Lisim Ogonie. Radny złożył wnioski: w sprawie 

utwardzenia kruszywem wjazdu do posesji przy ul. Mickiewicza 9-11 w Łochowie, w sprawie 

podjęcia działań w celu powołania Młodzieżowej Rady Gminy, w sprawie opublikowania 

komunikatu o możliwości nieodpłatnego korzystania ze świetlic wiejskich dla Stowarzyszeń  

i Fundacji działających na terenie Gminy Białe Błota (nagranie od 05:18:45 do 05:23:23). 

 

Wójt Gminy Magdalena Maison zapowiedziała podjęcie rozmów z zarządcą drogi w sprawie 

sygnalizacji świetlnej, sprawdzona zostanie kwestia utwardzenia kruszywem wjazdu na wskazaną 

posesję. Wójt powiedziała, że w sprawie Młodzieżowej Rady Gminy jak i Senioralnej Rady Gminy 

działania zostaną podjęte w przyszłym roku. (nagranie od 05:23:38 do 05:24:30). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski poinformował, że nie 

otrzymał odpowiedzi na drugą część pytania, które zadał podczas sesji w dn. 24.09.2024 r.: „Ile 
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pracowników od momentu objęcia funkcji przez Panią Wójt złożyło wypowiedzenie lub umowy  

z nimi zostały wypowiedziane za porozumieniem stron lub decyzją Wójta Gminy podziękowano im 

za pracę w urzędzie gminy? Pytanie dotyczy także jednostek gminy i spółki.” Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy poprosił o wyjaśnienie przyczyn podjęcia przez RIO czynności nadzoru nad 

uchwałami budżetowymi (nagranie od 05:25:04 do 05:26:14). 

 

Wyjaśnień udzieli Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski (nagranie od 05:26:26 do 05:27:49). 

 

Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

(Zgłoszone wnioski i zapytania radnych i mieszkańców wraz z odpowiedziami odzwierciedla 

nagranie z sesji.) 

 

Mieszkanka Ewa Orcholska zapytała o kwestię rozbudowy Szkoły Podstawowej w Łochowie, kiedy 

będzie rozbudowana, czy jest to w wieloletnim planie, czy jest miejsce na rozbudowę szkoły oraz 

czy ta rozbudowa pozwoli na to, że dzieci nie będą uczyć się na tzw. dwie zmiany? Odpowiedzi 

udzieliła Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison wskazując, że rozpoczęcie budowy ujęte 

będzie w budżecie gminy na koniec przyszłego roku, trwają rozmowy w sprawie dofinansowania. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Czarnolewska poinformowała, że dokumentacja projektowa jest 

gotowa, przy szkole będzie dobudowany obiekt, projekt został wypracowany przez dyrekcję, 

nauczycieli, rodziców, zgodnie z potrzebami. Sekretarz Gminy odniosła się do problemu 

dwuzmianowości w szkole (nagranie od 05:29:39 do 05:35:11). 

 

Mieszkaniec Marian Kiciński odniósł się do swojego wystąpienia na sesji sierpniowej, miał 

obiecane, że Rada Gminy ustosunkuje się do uchwały poprzedniej Rady. Mieszkanie skierował 

pismo do Przewodniczącego i nie otrzymał odpowiedzi, czwarty rok walczy o zwykłe boisko 

sportowe dla dzieci. Mieszkaniec skierował słowa do Wójt, że obiecała, że będzie drążyć temat 

boiska sportowego, zainteresuje się bezpieczeństwem na ul. Cukierniczej, studzienki się zapadają. 

Mieszkaniec zapytał, kiedy będzie boisko sportowe dla dzieci, odniósł się do parkingu, przed szkołą 

który, zdaniem mieszkańca powstał na podstawie fałszywych dokumentów, zwrócił się do rady o 

ustosunkowanie się do uchwały, wskazał, że na terenach gminnych leżą głazy (nagranie od 05:35:36 

do 05:44:31). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski odczytał zapytania złożone przez 

Radną Sołecką Magdalenę Dunajewską (nagranie od 05:45:18 do 05:49:05). 

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota odniosła się do kwestii obecności 

pracowników urzędu na sesji oraz do opuszczenia przez radnych i sołtysów trwającego posiedzenia. 

Redaktor naczelna zapytała mec. Artura Kulpę – Podgórecznego czy kiedykolwiek obsługiwał jakiś 

samorząd, czy na etapie podpisania umowy z gminą 8 maja nie było sytuacji, że reprezentował 

jakiegoś przedsiębiorcę z gminy. W dalszej części wystąpienia redaktor naczelna zapytała: dlaczego 

nie została rozwiązana umowa ze spółdzielnią socjalną, która świadczy usługi na rzecz gminy od  

8 maja, skoro od 1 września zatrudniono Panią Sekretarz, kiedy Pani Wójt złożyła mieszkańcom 

obietnicę wyborczą, że w pierwszej kolejności będzie myślała o zmianie budynku urzędu, odniosła 
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się do kwestii budynku przy ul. Hodowlanej, dojazdu do budynku oraz parkingu. Marzanna Kreja 

redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota poruszyła temat przeprowadzonych konsultacji 

społecznych w sprawie drogi powiatowej, wskazała na konieczność zmiany uchwały  

o konsultacjach, poruszyła kwestię ceny budynku przy ul. Hodowlanej. Redaktor naczelna 

Czasopisma Białe Błota nawiązała do posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu, 

w którym uczestniczyła oraz do słów Przewodniczącej Komisji radnej Karoliny Lachowicz na temat 

tego, że nie ma lekarzy POZ są tylko lekarze rodzinni. Marzanna Kreja skierowała słowa do radnej 

Marty Nawrockiej, zapytała, czy jest radną przedszkola czy gminy. W dalszej części wypowiedzi 

redaktor naczelna zapytała co jest powodem ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora 

Gminnego Żłobka „U Misia” (nagranie od 05:49:31 do 06:00:12). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison odpowiedziała, że umowa ze spółdzielnią socjalną jest 

podpisana do końca roku, nie ma nadzoru nad Panią Sekretarz. Wójta przyznała, że uchwała  

o konsultacjach społecznych wymaga zmiany w trybie priorytetowym. Wójt poinformowała, że 

Dyrektor Gminnego Żłobka złożyła wypowiedzenie stąd konieczność wyłonienia nowego dyrektora 

placówki. Wójt odniosła się do tematu zakupu budynku przy ul. Hodowlanej, wskazała na 

konieczność kompleksowego sprawdzenia budynku. Sekretarz Gminy Agnieszka Czarnolewska 

nawiązała do uwag na temat organizacji ruchu i dojazdu do budynku oraz na temat miejsc 

parkingowych. Sekretarz zabrała głos w temacie obecności kierownictwa urzędu oraz pracowników 

na obradach sesji. Mecenas Artur Kulpa – Podgóreczny odniósł się do słów redaktor naczelnej, 

przyznał, że jest to jego pierwsza umowa z samorządem na obsługę prawną, odpowiedział, że 

zawierając umowę z gminą nie reprezentował jakiegokolwiek przedsiębiorcy, który miał konflikt  

z gminą na drodze prawnej (nagranie od 06:00:22 do 06:12:25). 

 

Do słów Marzanny Krei redaktor naczelnej Czasopisma Białe Błota nawiązała Wiceprzewodnicząca 

Rady Gminy Białe Błota Marta Nawrocka, która potwierdziła, że będzie składać wnioski odnośnie 

przedszkoli i szkół, z tego względu, że działa w Komisji Oświaty i Kultury i te tematy są jej bliskie 

(nagranie od 06:12:30 do 06:13:45). 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad IX Sesji IX Kadencji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski ogłosił zamknięcie IX Sesji  

IX kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

                 Sławomir Ossowski 

 

 

Pełny przebieg obrad Sesji Rady Gminy Białe Błota odzwierciedla nagranie dostępne pod poniższym linkiem: 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/59278/sesjaaradyawadniuawtoreka29apa%C5%BAdziernikaa2024.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

19.11.2024 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/59278/sesjaaradyawadniuawtoreka29apa%C5%BAdziernikaa2024.htm

